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inhoudVoorwoord

De verkiezingsprogramma’s van de 
politieke partijen nodigen doorgaans 
niet uit om er diep in te duiken. Voor 
veel mensen saaie kost. Toch is het 
belangrijk om te weten wat een poli-
tieke partij te bieden heeft. Daarom 
presenteert de PvdA Tiel een nieuwe 
en veel aantrekkelijker methode om u 
te informeren: het full colour maga-
zine Tiel over Rood. Niet alleen met 
standpunten en onderwerpen van kan-
didaten, maar ook diverse interviews, 
gesprekken met bekende Tielenaren en 
een prijspuzzel, waarbij onder goede 
inzenders drie Flippas cadeaubonnen 
worden verloot. 

Natuurlijk is er een interview met onze 
lijsttrekker Kamiel Gullikers, maar ook 
met de jongste kandidaat op onze lijst, 
de 18-jarige Imrane Saddiki. Tevens een 
dubbelinterview met Meno Tomatala 
en Nese Budak over zorg. Verder een 
mooi gesprek met oudere Tielenaren 
die PvdA trouw blijven zoals Eef Spee 
en de in Tiel bekende Ber van Buren 
met tal van anekdotes. Verder een ver-
slag van een slachtoffer van de toesla-
genaffaire, Eefke Postma. Erik Ruijsink 
die vertelt over zijn ervaringen in en na 
zijn ondernemingen in de horeca. En  
Jan Beijer over de reacties die hij krijgt 
op zijn alom bekende columns in “Het 
Kontakt”.  
 
Kortom een blad om lekker te lezen 
en te bewaren. In ieder geval tot 16 
maart, de dag van de verkiezingen voor 
de gemeenteraad. Want op die dag zou 
Tiel over Rood u nog wel eens van pas 
kunnen komen bij uw keuze. 

Met vriendelijke groet,
De redactie.

Onze dorpen 
zelf aan het 
stuur
Het is een bekende kreet: ‘leefbare 
dorpen’. Maar wat wordt daar nou 
eigenlijk mee bedoeld? Gaat het 
om de voorzieningen, de mensen, 
verkeersveiligheid? Vraag het aan je 
buurvrouw en buurman en zij kunnen 
er een heel ander idee over hebben 
dan jijzelf. 

Een fijn dorp maak 
je met elkaar 

Tekst Dave Verbeek | Foto Jolanda Heijmans

En dat is juist het punt, een dorp 
om prettig in te wonen, maak je 
samen. Met aandacht voor wat 

bewoners belangrijk vinden, van scholen 
en verkeer tot winkels en groen. En waar 
elk dorp te maken heeft met andere 
uitdagingen, zijn er ook voor elk dorp 
andere oplossingen. En die oplossingen 
worden het beste verzonnen door bewo-
ners, ondernemers en vrijwilligers uit de 
dorpen zelf.

In Kapel-Avezaath zien we een actieve 
dorpsraad waarbij bewoners, onderne-
mers en verenigingen zelf aan de gang 
zijn gegaan met een dorpsplan. Niet door 
het als dorpsraad zelf te bedenken, maar 
juist door bewoners uit het gehele dorp 

uit te nodigen om mee te denken en mee 
te doen. Door samen te bepalen wat het 
dorp nodig heeft om een aantrekkelijke 
woonplek te blijven, kan je ook zaken 
voor elkaar krijgen. Daar waar het kan 
worden zaken zelf opgepakt, daar waar 
dat niet kan springt de gemeente bij. 
Het dorp wordt zo schoner, veiliger en 
actiever. 

Voor de PvdA is dit een ontwikkeling 
die we graag zien in elk dorp en ook elke 
wijk in Tiel. Een dwarsdoorsnede van de 
buurt waarbij bewoners, ondernemers, 
vrijwilligers en organisaties met elkaar 
bekijken wat er beter kan. En ook: hoe 
ze elkaar daarbij kunnen helpen. 
Bewoners zelf aan het stuur zetten. El-

kaar helpen waar het kan en zo een dorp 
echt verbeteren waar het nodig is. Dan 
kan je met elkaar activiteiten uitvoeren 
waar mensen ook echt op zitten te wach-
ten. Dan krijg je ook in beeld wat je dorp 
mist en waar je de gemeente voor nodig 
hebt. Zo zorg je volgens de PvdA voor 
leefbaarheid.

Wij kijken er naar uit om de komende 
jaren met de bewoners van Avezaath, 
Wadenoijen en Zennewijnen zelf te 
bespreken wat zij belangrijk vinden. Wij 
willen de bewoners van onze dorpen zelf 
aan het stuur zetten. Voor het dorp, maar 
met elkaar.

Colofon
Magazine Tiel over Rood is een uitgave van de 
Partij van de Arbeid afdeling Tiel ter gelegenheid 
van de gemeenteraadsverkiezingen op 14, 15 en 16 maart 2022.

Productie: Cor Gradisen  en Abdel Saddiki
Lay out: Abdel Saddiki
Druk: Van Kooy Reclame Tiel BV, Tiel

Nr. 3: Layla Moulay
Ik ben 51 jaar, en sinds 2018 raadslid. 
De pandemie heeft het ons niet 
makkelijk gemaakt. Onze inzet en be-
trokkenheid is desondanks niet minder 
geweest, maar wel anders en zelfs 
meer.

Ik heb brede belangstelling en affiniteit 
voor onderwerpen binnen het sociale 
domein. De zorg en welzijn zijn
essentieel voor de kwaliteit van 
leven van onze inwoners.

Mijn streven voor de komende 
periode:
•  Investeren in onze jongeren
•  Toegankelijke zorg
•  Goede banen en rechtvaardig 
 inkomen
•  Betaalbare en beschikbare 
 woningen
•  Een goede kwaliteit van leven 
 voor iedereen!
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Kamiel Gulikers

Sinds wanneer ben je politiek 
actief bij de Pvda Tiel?
"Sinds 2012 ben ik actief binnen 

de afdeling. Ik ben begonnen als be-
stuurslid. Dat is een functie die meer op 
de achtergrond speelt en met name op de 
organisatie rondom de afdeling is gericht. 
In 2014 zette ik een volgende stap en 
werd ik commissielid. In die periode 
mocht ik ook raadslid Laura Metiary ver-
vangen in verband met zwangerschaps-
verlof. Dat smaakte naar meer! Voor de 
gemeenteraadsverkiezingen in maart 
2018 werd ik benoemd als lijsttrekker. Bij 
die verkiezingen haalden we drie zetels. 
De afgelopen periode heb ik dus samen 
met twee anderen – Abdel Saddiki en 
Layla Mulay – de Tielenaren in de Raad 
mogen vertegenwoordigen." 

Wat drijft jou? En wat heeft jou naar 
de PvdA gedreven?
"Problemen aanwijzen kan iedereen. 
Maar dan? Ik ben wat ongeduldig en 
denk graag in oplossingen. Schreeuwen 
aan de zijlijn of lijdzaam toekijken past 
niet bij mijn karakter. Toen ik 18 werd 
mocht ik gaan stemmen. Dan ga je je 
verdiepen in de verschillende standpun-
ten. 100% overlap in standpunten met 
een politieke partij is onhaalbaar… dan 
moet iedereen een eigen partij beginnen 
en dan nog zal er twijfel zijn. Maar al met 
al kwam ik bij die zoektocht vrijwel altijd 
bij de PvdA uit."

Wat trok jou aan in de Partij?
"Daar kan ik heel kort in zijn. Het 
streven naar gelijke kansen voor ieder-
een. Het mag niet uitmaken waar je wieg 
staat" 

Wat trok jou aan in de Tielse afde-
ling?
"De empathie en het enthousiasme. De 
mensen zijn echt betrokken bij de Tielse 
inwoners en zetten zich daar belangeloos 
voor in. Velen zijn actief als vrijwilliger of 
als mantelzorger. Anderen werken in cru-
ciale beroepen binnen onze maatschappij 
zoals in de zorg- en het onderwijs. Of 
zelfs bij de politie. Dat warme, gemê-
leerde nest en opkomen voor anderen, 
voorbij ‘de dikke ikke’, dat trok en trekt 
mij enorm."

Waarom is de PvdA Tiel belangrijk 
voor de inwoner van Tiel?
"Juist de eerdergenoemde betrokken-
heid. Empathie is van groot belang om 
fatsoenlijk samen te kunnen leven. Het 
woord zegt het al: samenleving. Het is 
misschien niet een sexy onderwerp, maar 
ik ben er trots op dat de PvdA voortdu-
rend hamert op het belang van omzien 
naar elkaar, gelijke kansen en de mense-
lijke maat in alles."

In de eerste periode was je geen 
raadslid maar enkel commissielid. 
Vond je dat een voordeel of een 
nadeel? 
"Ik heb dat nooit als een hindernis erva-
ren. Sowieso heb ik mij nooit een tweede-
rangs lid gevoeld van de fractie. Tuurlijk 
hebben enkel de raadsleden het formele 
stemrecht, maar de fractie destijds nam 
mijn inbreng altijd serieus. Er wordt altijd 
naar elkaar geluisterd. Zowel binnen als 
buiten de fractie overigens. Het voordeel 
in deze was natuurlijk dat ik rustig de tijd 
had om één te worden met de materie en 
het vak dat raadswerk is."

Als je drie dingen mag opnoemen 
die je de afgelopen periode hebt 
bereikt, wat zou je dan benoemen? 
Waar ben je dan trots op?
"Ik ga geen successen in mijn eentje clai-
men, dat is niet eerlijk ten opzichte van 
alle mensen die mee hebben gewerkt aan 
de behaalde successen. Maar natuurlijk 
ben ik zeker trots op een aantal behaalde 
successen uit de laatste periode. Zo is het 
aantal nieuwbouwwoningen dat gereali-
seerd is en de nieuwbouwprojecten die 
de afgelopen vier jaar vlot zijn getrok-
ken, enorm. Daarnaast hebben we grote 
stappen gezet in het toekomstbestendig 
maken van de huisvesting van afdelingen 
van het Lingecollege in Tiel. De nieuw-
bouw van de Mavo, de complete facelift 
van het Lyceum aan de Heiligestraat 
en de aanstaande nieuwbouw van het 
Beroepscollege via het project Veilingter-
rein geven een ongelofelijke boost aan 
ons onderwijs. 
Wat ik zeker niet onbenoemd wil laten, is 
dat we ontzettend veel aandacht hebben 
besteed aan de begeleiding en de hulp 
aan de Tielse gezinnen die slachtoffer zijn 
geworden van het toeslagenschandaal. 
Meer dan 110 (!) gezinnen in Tiel zijn 
gedupeerd door een overheid die hen had 
moeten beschermen. 
Ten slotte wellicht niet iets wat de 
inwoner direct ziet, maar waar ik als 

Tekst Laura Metiary-Volmer | Foto Lisenka Pauw Fotografie

PvdA’er de wel trots op ben: we hebben 
de schade van de zeer omvangrijke bezui-
nigingen (meer dan € 7 miljoen!) voor de 
financieel zwakkeren tot een minimum 
weten te beperken."

Als je drie dingen mag opnoemen 
die de afgelopen periode minder 
goed zijn gegaan, wat zou je dan be-
noemen? Wat had je achteraf/met de 
wetenschap van nu anders gedaan?
"Nog meer naar buiten naar de mensen 
en organisaties toe gaan. Natuurlijk 
was dat soms moeilijk in verband met 
de coronamaatregelen maar digitaal of 
anderszins hadden we meer contacten 
kunnen leggen. Daar baal ik van… je 
wordt meteen opgeslokt in de (vergader)
structuur van de raad. Met stip de meest 
belangrijke taak voor de komende peri-
ode, zowel menselijk als inhoudelijk.
Een tweede is inherent aan deze tijd: mij 
minder laten raken door schreeuwers op 
Twitter. De sociale media worden steeds 
meer het domein van schreeuwers en 
galbakken. Alleen het eigen belang naar 
voren brengen, niets is goed en zelf geen 
enkele oplossing bieden. Dat vreet veel 
energie van me, maar levert precies niets 
op. Ik denk altijd maar, beter kunnen is 
zelf doen.
Ten slotte hebben twee bezuinigingen 
uit 2021 mij persoonlijk, maar ook onze 

fractie, echt pijn gedaan omdat zij de 
allerzwaksten van Tiel raakten. Eén is 
de korting op het mantelzorgcompli-
ment en het verlagen van de individuele 
inkomenstoeslag. We moesten keuzes 
maken en deze waren moeilijk. Geluk-
kig hebben we beide bezuinigingen het 
afgelopen jaar weer kunnen terugdraaien, 
maar zoeken we nog steeds naar een 
structurele oplossing."

Wie is Kamiel buiten het raadswerk? 
Waar werk je momenteel?
"In het dagelijks leven werk ik bij de ge-
meente Zaltbommel als contactpersoon 
voor bedrijven en verenigingen. Wanneer 
ondernemers vragen hebben begeleid ik 
hen hiermee binnen de gemeentelijke 
organisatie. Andersom draag ik natuurlijk 
het beleid van de gemeente uit naar de 
ondernemers."

Vertel kort wat over je thuissitu-
atie. Zijn zij blij met de functie die je 
vervult? 
"Ik ben getrouwd met Letty. Zij is de 
reden dat ik naar Tiel ben verhuisd. Onze 
dochter heet Egle en is inmiddels 8 jaar; 
onze zoon Bren is 7 en de hond Charley 
hoopt in juni 1 jaar te worden. De kinde-
ren vonden het 4 jaar geleden geweldig 
dat papa bij elke rotonde op posters 
stond. Ik vind het daarentegen niet erg 

dat het dit jaar wat minder is… we heb-
ben namelijk ook bezuinigd op de grote 
verkiezingsborden vanuit de gemeente. 
De kinderen zijn nog jong en missen 
mij in de avonduren niet zo veel. Mijn 
vrouw daarentegen ziet mij graag wat 
vaker maar we hebben destijds samen de 
overweging gemaakt en ervoor gekozen 
dat ik dit avontuur ging starten."

Waarom moet de Tielenaar PvdA 
kiezen in maart?
"Omdat de PvdA Tiel de afgelopen jaren 
heeft bewezen een betrouwbare bestuur-
derspartij te zijn. Juist in deze tijd is de 
PvdA  de partij die je nodig hebt. In een 
prettige samenleving is er zekerheid, 
eerlijkheid en veiligheid. Wellicht niet 
altijd zichtbaar voor de inwoner omdat 
het niet de meest vooraanstaande, sexy 
thema’s zijn, maar des te belangrijker 
voor de stabiliteit van de stad en de 
dorpskernen. PvdA Tiel staat voor 
betrouwbaarheid, loyaliteit en verbinden: 
voor jou, met elkaar. 

Voor jou, 
met elkaar. 

Dilemma’s:
Friet of patat
Friet natuurlijk, ik ben Limburgs 
van geboorte.

Sport of bankhangen
Is wandelen met de hond een sport?

Raadslid of ambtenaar
Letterlijk allebei …je leert overal weer 
nieuwe dingen die je vervolgens kunt 
inzetten in je andere rol.

Natuur of stad
Afwisseling maar uiteindelijk het liefst 
natuur.

Johnny Cash of Snelle 
Johnny want kwaliteit en gevoel

TEC of Theole
Mijn zoon zit niet voor niets bij de 
Scrumboks… dus mag dat ook?
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Nummer 14: Imrane Saddiki

Meer mét jongeren 
dan over jongeren

Imrane Saddiki (18) is de jongste Tielenaar die na de verkiezingen van maart tot 
raadslid gekozen kan worden. Hij doet dit jaar examen op de Havo, werkt, sport 
en heeft dus ook op het vlak van de politiek een mening. “We moeten meer mét 
jongeren praten, in plaats van over hen.”

Imrane, kan je iets over jezelf 
vertellen? "Mijn naam is Imrane 
Sadiki, 18 jaar. Ik zit op het Lingecol-

lege Lyceum, op dit moment in havo-5, 
examenklas. Als hobby voetbal ik graag 
en ik train, fitness. Af en toe game ik wel 
en af en toe chillen. Ik werk daarnaast bij 
de Albert Heijn voor minimaal tien uur 
per week. Door de week werk ik 8 uur 
en dan nog in de weekenden. Het is maar 
twee uurtjes per dag en dat is prima te 
plannen met je huiswerk, school, hobby 
en tijd voor de familie."

Hoe was dat tijdens de coronaperio-
de? "Sinds de coronapandemie sport ik 
veel minder. Tijdens de laatste lockdown 
trainde ik bijna niet, daarvoor deed ik 
dat veel vaker."

Wat wil je na de Havo gaan doen? 
"Graag de juridische kant: rechten stude-
ren aan Hogeschool Avans in Den Bosch. 
Misschien ook de bedrijfseconomische 
kant, omdat ik in de toekomst misschien 
ook een bedrijf wil beginnen. Maar het 
zal waarschijnlijk rechten worden."

Je bent nog erg jong, maar staat 
toch al op de lijst bij de PvdA. Van-
waar  die keuze? "Ik ben eigenlijk best 
geïnteresseerd, mede door mijn vader. 
Hij nam me van jongs af aan mee naar 
sommige bijeenkomsten, bijvoorbeeld 
met Lodewijk Asscher. Ook met Diede-
rik Samsom in de Tweede Kamer. Mijn 
vader zit zelf ook in de politiek en staat 
op de lijst van de PvdA. Ik kijk graag 

naar politiek."
 
Wat interesseert je dan in politiek?
"Ik vind de positie van jongeren belang-
rijk. Goed onderwijs. De laatste 3 jaar 
zijn er in Tiel twee nieuwe schoolgebou-
wen gekomen. Die van mavo en de havo. 
In beide gebouwen heb ik les gehad."

Je hebt dus de switch van beide 
gebouwen meegemaakt? "Ja, in het 
oude gebouw van de mavo zat ik tot het 
derde leerjaar. Het examenjaar zat ik in 
het nieuwe gebouw. Op de havo zat ik 
in klas 4 nog in het oude gebouw (het 
oude HBS-gebouw) en nu in klas 5 in het 
nieuwe gebouw."

Merk je een verschil in de gebou-
wen? "Ik zie veel verschil in hoe de les 
wordt gegeven. In het nieuwe gebouw 
krijg je meer motivatie. Je let meer op. 
Het lijkt alsof je nieuwe kansen krijgt. 
Het is ook niet zo groot, mooi compact. 
Alles past er in."

Waarom keuze voor Partij van de 
Arbeid? "Ik vind de ideologie best 
wel sterk, evenals hun standpunten. De 
PvdA staat voor veel vrijheden. Wat ik 
daaraan wil toevoegen is dat  er echt 
vanuit de jongeren moet worden gekeken 
in plaats van dat er beslist wordt door 
ouderen. Dus meer mét jongeren dan 
over jongeren. De PvdA komt meer op 
voor gelijkheid. Op school krijg je ook 
te horen van standpunten van links en 
rechts. Links spreekt me het meest aan. 

Het is belangrijk om de zwakkeren te 
helpen en solidair te zijn." 

Wat vind je belangrijk aan het 
onderwijs? "Het is belangrijk, zoals de 
PvdA aangeeft, talenten optimaal te be-
nutten. Talenten worden niet altijd goed 
gezien. Het is belangrijk dat jongeren 
meer kansen krijgen richting een goede 
baan of wat ze leuk vinden om te doen." 

Wat vind je van de kansen van jon-
geren? "Iedereen dient gelijke kansen 
te hebben om iets in de maatschappij 
te bereiken. Ik zie dat de meesten op 
school gelijke kansen krijgen. Ik heb best 
wel wat vrienden die thuis ouders heb-
ben die het wat minder hebben en niet 
goed Nederlands speken. Ze zijn toch 
wel best slim. Doen het goed op school 
en houden erg van sporten. Ze willen 
echt hun steentje aan de samenleving 
bijdragen. Ik ken vrienden die moeilijk 
thuis kunnen studeren. Die gaan dan 
naar de bibliotheek of blijven langer op 
school en studeren in de tussenuren. 
Ik ken mensen die thuis die ruimte 
echt niet hebben en nu bijvoorbeeld 
met toetsweken het lastig hebben. Die 
ruimte moeten ze wel hebben. De PvdA 
zou hier iets in kunnen betekenen."

Grijpen ze ook altijd hun kansen 
op school? "Sommigen niet echt. Ik 
ken vrienden die graag een bedrijf wil-
len starten en daarvoor denken niet op 
school te hoeven leren. Sommigen willen 
graag investeren in crypto. Die willen 

snel rijk worden. Ik vind dat het beter is 
om eerst school af te maken. Afstuderen 
op de hbo, zodat je een redelijke baan 
met een redelijk inkomen. Daarna kan je 
altijd nog investeren of beleggen." 

Wat vind je van de woningmarkt 
voor jongeren? "Ik heb gezien dat 
de huizenmarkt het best wel moeilijk 
maakt voor de volgende generatie om 
een huis te huren of te kopen. Dit 
ervaar ik zelf nog niet, maar wat ik van 
vrienden hoor, is dat het moeilijk is om 

een huis te vinden en dat het best wel 
duur is. Sommige willen trouwen, huisje, 
boompje, beestje, maar die moeten nog 
bij hun ouders blijven wonen. Ik hoor 
van mensen dat ze van geluk spreken als 
ze na zes jaar een huisje krijgen. Ik hoop 
dat er meer huizen gebouwd worden. Er 
zijn wel veel plannen. Ik hoop dat er een 
goede oplossing komt." 

Wat vind je van de jeugdvoorzie-
ningen in Tiel? "Een voetbalveldje is 
leuk en ruimte voor andere sporten. Je 

heb nu een Cruyff-court, maar dat is 
eigenlijk onvoldoende. Soms is het daar 
te druk en worden groepjes buitengeslo-
ten. Dat is meestal in vakanties en in het 
weekend. Verder heb je wel veldjes, zoals 
bij skatepark Passewaaij. Soms gaan we 
ook voetballen in Kapel-Avezaath achter 
de speeltuin. 
Door Sportfriends werden na school 
activiteiten georganiseerd, gratis vrijdags 
van 3 tot 4 in de Betuwehal. Dat is ook 
belangrijk. Daarnaast heb ik na school 
bijles gehad. Dat was betaald, maar dit 
moet ook mogelijk zijn voor jongeren 
waarvan de ouders minder geld hebben."   

En was school ook na school een 
ontmoetingsplek voor jongeren? "Ja 
de poort was gewoon open. Je kan daar 
spelen, basketballen, glijden et cetera. 
Ook is het goed dat ze bij de school de 
Beukelaar, bij mij in de buurt, van het 
plein een nieuwe speeltuin hebben ge-
maakt. Dat proces heb ik meegemaakt. 
De scholen in de buurt moeten meer 
gebruikt kunnen worden door de wijk. 
Bijvoorbeeld voor workshops ’s avonds."

Wat vind je verder nog belangrijke 
voorzieningen? "De bibliotheek is 
belangrijk. Ik heb altijd veel gelezen. Je 
mag veel boeken lenen. Ik las elke dag 
wel een boek. Stimuleren van gebruik 
van de bibliotheek is belangrijk. Ook 
vind ik zwemles belangrijk. Op school 
kreeg ik zwemles in groep 4. Mijn 
broertje van 7 krijgt nu zwemles via 
school. Maar niet overal is dat zo. Een 
neefje van mij in Rotterdam heeft geen 
zwemles. Als we samen willen zwemmen 
in zee, blijft hij altijd aan de kant. Die 
moet ook betaalbare zwemles kunnen 
hebben. Maar schoolzwemmen is nog 
beter."

Merk je nog iets van intolerantie 
in de samenleving? "Nee, ik niet. 
In mijn buurt noemen buurtbewoners 
ons nog wel eens ‘de lieve Marokkanen’. 
Waarom zijn wij aardig en misschien 
anderen niet? We zijn gewoon hetzelfde, 
we zijn gelijk. We zijn Nederlander en zij 
ook en jullie ook. Waarom worden we 
in een hokje geduwd van ‘lieve Marok-
kanen’? Alsof het iets bijzonders is. Voor 
jongeren waar het wat minder mee gaat, 
is het goed wanneer ze bij een instantie 
vrij kunnen praten. En voor ouders dat 
ze hulp kunnen krijgen bij het opvoe-
den. Ook een punt dat de PvdA noemt: 
opvoedingsondersteuning."

Tekst Cor Gradisen | Foto Jolanda Heijmans
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✔ Stadscentrum wordt compacter, groener en autoluw

✔ Verbeterd wegenonderhoud

✔ Nieuw zwembad voor bezoekers en verenigingen

✔ Aandacht voor coming-out dagen

✔ Structurele daling aantal woninginbraken

✔ Diverse verenigingen en organisaties in de cultuursector
  gesteund tijdens corona

✔ Tijdelijk jeugdhonk gemaakt tijdens corona (Talenthouse).

✔ Startersleningen opgezet voor aankoop eerste koopwoning

✔ Veel nieuwbouwwoningen gerealiseerd

✔ Oude projecten zoals het veilingterrein en Bleekveld 
 vlot getrokken

✔ Aandacht voor groen en duurzaamheid 
 bij nieuwbouwplannen

✔ Financiën gemeente Tiel in balans

Met de gemeenteraadsverkiezing voor de deur, kijkt de PvdA graag nog even om naar de 
afgelopen vier jaar van deze gemeenteraad. Dat was een periode met enerzijds lastige 
bestuurlijke beslissingen, als gevolg van de bezuinigingsopgave. Anderzijds waren het 
ook vier jaren, die op tal van fronten een positieve ontwikkeling lieten zien. Er zijn heel 
wat resultaten geboekt. Zoals het vlot trekken van een grote hoeveelheid aan nieuwbouw 
woningprojecten zoals bij de Kop van Waal, het terrein op de hoek van Nieuwe Tielseweg 
en Brugstraat en het Veilingterrein. En de nieuwbouw van de mavo en de facelift van 
het Lingecollege Lyceum. Maar we hebben er ook voor gezorgd dat er via de brede 
wijkteams nu per wijk één aanspreekpunt is voor alle zorgvragen. Wat heeft de PvdA in 
samenwerkingsverband kunnen doen voor Tiel?

Tekst Kamiel Gulikers 

Foto Jolanda Heijmans

Even terugkijken...

...en even vooruit

❍  Mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt 
 aan het werk helpen

❍  Voor- en vroegschoolse educatie (VVE) 
 om achterstand te voorkomen

❍  De bibliotheek en (vrijwilligers)organisaties 
 ondersteunen bij laaggeletterde inwoners

❍  Begrijpelijke taal en tekst van de gemeente en organisaties

❍  Eerder zorg- en schuldenproblemen voorkomen

❍  Verminderen van de polarisatie in onze gemeente

❍  Inwoners aanmoedigen om meer te sporten en bewegen

❍  Sportverenigingen stimuleren in hun 
 maatschappelijke rol

❍  Onderwijs in verbinding met cultuur

❍  Naast de grote evenementen, ook oog 
 voor kleinere organisatoren

❍  Permanente locatie voor de Tielse jeugd (jeugdsoos)

❍  Samenwerking met wijk- en dorpsverenigingen verbeteren 

❍  Nog meer inzetten op onderhoud openbaar 
 groen en wegen

❍  Starters weer een kans op een woning o.a. 
 door zelfbewoningsplicht bij nieuwbouw

❍  Seniorenhuisvesting in de dorpen

❍  Doorpakken woningbouw Passewaaij 
 en het veilingterrein

❍  Duurzaamheid stimuleren door gemeentelijke 
 leningen, subsidies en acties

❍  Afspraken met woningcorporaties 
 over versneld verduurzamen

❍  Energiearmoede voorkomen

❍  De witgoedregeling als gift bij energiezuinige apparaten

❍  Ondersteunen burgerinitiatieven

❍ Behouden van de kinderraad en nog meer kinder- 
 en jongerenparticipatie

❍ Slachtoffers van de kinderopvangtoeslagenaffaire 
 ondersteunen

De PvdA maakt voor de komende jaren heldere keuzes: meer woningen, meer 
inzetten op voorkomen van schulden en verhelpen van gezondheidsklachten, 
meer aandacht voor prettig wonen in onze wijken en dorpen en een duurzame 
gemeente zonder energiearmoede.
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Eef Spee

De hoogste opleidingen heeft 
hij niet genoten. Het leven 
heeft Eef Spee door hard 

werken en tig vrijwilligerstaken veel 
geleerd.  
Na de lagere school moest Spee 
meteen gaan werken. Eerst hielp hij  
op de boerderij van zijn tante, daarna 
ging hij met 14 jaar naar glasfabriek de 
Maas. “Maar ik ben er nooit slechter 
van geworden hoor. Ik weet wel wat 
werken is. Dat we aardappels moesten 
rapen tot ik bijna geen nagels meer aan 
de poten had,” herinnert Spee zich. 
Hij vervolgt: “Ondanks dat we in de 
armoede zaten, hebben we het thuis 
toch goed gehad.” Na eerst bij andere 
fabrieken gewerkt te hebben, kwam 
Eef terug bij de Hardmaas. Vervolgens 
werkte hij 24 jaar bij Mobil en BASF. 
Hij was lid van de ondernemingsraad 
en zat bij de bedrijfsbrandweer, vijf jaar 
als plaatsvervangend brandweercom-
mandant en drieënhalfjaar als brand-
weercommandant. Ook zat hij 27 jaar 

bij de brandweer in Tiel. 
Toen hij trouwde, ging Spee wonen op 
het Badhuisplein. Bij de renovatie van 
dat plein nam hij de sociale begeleiding 
op zich. Hij zorgde dat bewoners op 
tijd informatie kregen en bij verhuizing 
werd het een en ander geregeld. Later 
kocht hij een huisje aan de Nachtegaal-
laan.

Pensioengat
Na 24 jaar bij zijn werkgever volgde 
een ontslagprocedure. Eef vertelt: “De 
reden van het ontslag is me nu nog 
steeds niet bekend. Ik had een uit-
stekende beoordeling.” Zoals meestal 
verlies je het dan als arbeider, ondanks 
steun van de bond. “Vervolgens zit je 
later met een pensioengat. Dat merk ik 
nu nog. Je zou eigenlijk één pensioen-
pot moeten hebben waarmee elk mens 
hetzelfde krijgt om goed rond te ko-
men.” Na het ontslag is Eef voor zich 
zelf begonnen als brand- en veiligheids-
man. Dit werk doet hij nu nog steeds 

als zzp’er. Politiek en sociaal was de 
vader van Spee minder actief dan zijn 
opa,  waarschijnlijk door ervaringen in 
de oorlog. “Eerst op de Grebbeberg. 
Later moest mijn vader naar Duitsland 
en daar is hij ontsnapt. Vervolgens is hij 
gaan onderduiken en heeft hij ook nog 
in het verzet gezeten.” 
Toch belandde Spee zelf in de jaren 
‘70,Via Cor Harteman, bij de PvdA,  
in de tijd dat Jan van Uitert namens 
de partij nog wethouder was (1962 tot 
1978). Spee kwam in het bestuur van 
de PvdA. “Dat waren mooie tijden”, 
vertelt hij. “Ik deed de ledenadminis-
tratie en stencilde het partijblad van de 
afdeling: De Binding.” Toen hij bij de 
brandweer in Tiel kwam, stopte hij als 
bestuurder. Hij bleef wel actief, zoals 
bij de campagnes in 1990 en 1994. Hij 
herinnert zich dat hij voor de campag-
ne muziek maakte met Willem Gradi-
sen op gitaar, Gerrit van de Heuvel op 
de drums en hijzelf op trombone. 
Spee was ook nog een tijdje geweste-
lijk afgevaardigde. “De meesten in het 
bestuur hadden meer gestudeerd. Het 
waren fijne mensen, maar sommigen 
misten de klik met de werkvloer. Met 
bijvoorbeeld Willem Gradisen had 
ik wel een klik, die kwam ook van de 
vloer. Die weten wat het is om op te 
groeien in armoede.” 

Vrijwillig druk
Sinds 1970 is Spee actief bij muziek-
vereniging KTVM. “Die zat toen nog 
waar nu de Hexagon zit. In 1974 gingen 
ze vervolgens naar de Bevrijdingslaan 
en Eef vertelt dat ze dat gebouw er met 
eigen mensen hebben neergezet. “Als 
muziekverenigingen waren we vroe-
ger het visitekaartje van de gemeente 
Tiel. Nu worden ze nauwelijks nog 
ondersteund. Een samenwerking met 
de muziekschool is er helaas ook niet,” 
aldus Spee.

Sociaal bewogen, opgegroeid in een rode familie  
 Eef Spee (69) is echt een Tielenaar uit een rood nest. Zijn opa was bestuurslid bij 
de VARA, diens broer en zwager  waren actief in de SDAP. Zelf belandde Spee in de 
jaren ’70 bij de PvdA. Dat blijft voor altijd zijn partij.

Spee deed nog meer vrijwilligerswerk. 
Zo was hij jeugdtrainer bij TEC, BZS 
en Maurik. In 2018 was hij grondleg-
ger van de stichting ’Muziek voor 
Kinderen’ waar hij ook voorzitter van 
was. De bedoeling was met behulp van 
benefietconcerten geld in te zamelen 
voor een de kinderafdeling van het 
Ziekenhuis Rivierenland. “Helaas is het 
mede door corona niet zover gekomen. 
Wat we nog wel konden regelen, zijn 
onder meer lachspiegels, elektrische 
autootjes en virtual reality brillen”.

PvdA: wat zijn we aan het doen?
Over Partij van de Arbeid zegt Eef: 
”Ik heb altijd PvdA gestemd, ook in 
de gemeente. Het is rood en het blijft 
rood. Ook in moeilijke tijden. Ik ben 
altijd voor PvdA gebleven, ondanks 
dat ik soms dacht: jongens wat zijn we 
aan het doen? Maar dat hebben we al-
lemaal wel eens.” 
Over wat hij verwacht van de fractie in 
Tiel zegt Spee: “Ik hoop dat de PvdA 
in Tiel weer voor de burgers gaat. Ik 
hoop dat het echte Tielse terugkomt. 
Dat er wordt geluisterd. Bijvoorbeeld 
als het gaat om onze mooie, oude 
gebouwen. De gemeente heeft veel 
platgegooid. Terwijl Tiel zo’n mooie 
stad is. Van die oude, mooie gebou-
wen hadden appartementen gemaakt 

kunnen worden. Ze wilden zelfs het 
Badhuisplein slopen. We hebben als 
bewoners gevochten  om die woningen 
te behouden. Aan de Tielse binnen-
stad hadden ze ook veel meer kunnen 
doen.” 
“Wat ik wel een vooruitgang vind, is 
dat het plein veel meer een uitgangs-
centrum wordt, net zoals de terrasjes 
op de Groenmarkt. Het is wel te 

hopen dat bijvoorbeeld de Smederij 
op het Plein behouden blijft. Ook 
het Fruitcorso en Appelpop moeten 
behouden blijven voor Tiel, net zoals 
Flipje. De grote Flip die vroeger bij de 
Betuwe hing, zou in het Flipjemuseum 
moeten hangen. Wat ik wel mooi vind 
is dat op het huisje tegenover het kan-
tongerechtsgebouw nu een prachtige 
tekening van Flipje staat.” 

Nr. 4: Abdel Saddiki
Mijn drive is het opkomen voor be-
staanszekerheid voor mensen en het 
knokken voor een samenleving waarin 
omkijken naar elkaar de normaal is. 
Waarin de kracht van verbinden het 
wint van de polarisatie. Mijn diepste 
overtuiging is ook dat het voor iedereen 
mogelijk moet zijn om volwaardig mee 
te kunnen doen, en kansen krijgen om 
jezelf verder te ontwikkelen.

De jaren dat ik nu in de raad zit heb ik 
dat altijd zo goed en oprecht mogelijk 
proberen te doen. Luisterend naar alle 
belangen, maar altijd met extra aan-
dacht voor mensen voor wie het leven 

niet vanzelf gaat. Voor de mensen in 
onze stad die een extra zetje in de 
rug kunnen gebruiken. Omdat ik heilig 
geloof in een stad waar we naar elkaar 
omzien en waar het pas goed gaat als 
iedereen erop vooruit gaat.

 En die opdracht is nog lang niet af. 
Sterker nog, die opdracht is alleen 
maar groter geworden. De coronacrisis 
heeft de ongelijkheid in onze samen-
leving niet alleen meer blootgelegd, 
maar ook vergroot. Met de alsmaar 
stijgende huizenprijzen stegen namelijk 
ook de rijen bij de voedselbank. Dat 
is niet de stad waar ik in wil wonen en 
dit vraagt om politiek dat duidelijk durft 
te kiezen tegen ongelijkheid en voor 
gelijke kansen.

Tekst Cor Gradisen | Foto Cor Gradisen en Eef Spee

Eef Spee met PvdA coryfee Wim Meijer
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Postma raakte op haar 19e zwanger. 
Ze wilde doorstuderen en vroeg 
daarom kinderopvangtoeslag aan. 

Zo kon ze, met een studie en later een 
baan, haar kind een goede toekomst 
geven.  Wat volgde waren meerdere her-
berekeningen, lange wachttijden om iets 
overgemaakt te krijgen en uiteindelijk 
een veel kleiner bedrag aan toeslagen dan 
ze had verwacht. “Ik voelde dat er iets 
niet klopte en toen kwam de genade-
knap: ik moest ineens €100.000,- euro 
terugbetalen”.

Wat volgde is een lange strijd met de 
Belastingdienst, een vlucht naar Turkije 
omdat daar de huren betaalbaar wa-
ren, een tijdje terug bij haar ouders en 
vervolgens weer beslagleggingen door 
de Belastingdienst. Toen de kindertoe-
slagaffaire naar buitenkwam voelde ze 
zich vooral opgelucht. “Ik was niet gek, 
het lag echt niet aan mij, ik ging weer in 
mezelf geloven”. 

Inzet voor cliënten en ervaringsdes-
kundigen
Nu zet Eefke zich op verschillende 
manieren in voor anderen. Bijvoorbeeld 
voor het project ‘Kansrijke start’, wat 
zich richt op de eerste 1000 dagen van 
een jong kind. Daarnaast strijd ze vooral 
voor inzet van ervaringsdeskundigen bij 
gemeenten. 

“Veel ambtenaren werken vanuit wan-
trouwen en controle, waardoor veel men-
sen in de problemen worden gestort. Dat 
is niet alleen bij toeslagen, maar ook bij 
zorgvoorzieningen bij gemeenten. Inzet 
van ervaringsdeskundigen is daarom zo 
belangrijk!”

Ze zet zich nu in voor een omslag in het 
denken. Niet meer persé vanuit regels 
of wetten denken, maar handelen vanuit 
een persoon zelf. “Bedenk je, waarom 
doen we dit? Waarom hanteren we be-
paalde regels en hoe helpt dat iemand?”. 
Ambtenaren moeten worden aangemoe-
digd om maatwerk te leveren, de grenzen 

van regelgeving op te zoeken. 
Een ander voorbeeld die Eefke geeft is 
het inzetten van maatjes bij schuldhulp-
verlening, mensen die zelf een traject 
hebben doorlopen die nu anderen 
bijstaan. Ook pleit ze voor ervaringsdes-
kundigen in wijk- en buurtteams. Het is 
één van de manieren om het mensbeeld 
in ambtelijke organisaties aan te pas-
sen. “Vraag je af waarom iemand met 
psychische problemen niet op het werk 
is komen opdagen, is dat onwil of is er 
iets anders aan de hand waar je meer 
expertise over wil hebben? 

Een oproep aan de gemeente 
en de PvdA
Het belangrijkste is dat we weer ver-
trouwen gaan hebben in elkaar. Dat we 
de cultuur in de overheid gezamenlijk 
veranderen. Iedereen verdient het op 
rechtvaardig behandeld. Blijf als PvdA 
nieuwsgierig, verdiep je in mensen en sig-
naleer waar zaken misgaan. Stel daarover 
vragen. Zo sta je dicht bij de mensen. 

Eefke Postma Iedereen verdient het 
om rechtvaardig behandeld te worden 

Eefke Postma. Tielenaar. Vrijwilliger bij Zinder, rugbyclub Scrumboks, Humanitas. Adviseur bij 
de gemeente Alphen aan den Rijn. Maar bovenal bekend als één van de gedupeerden van de 
kindertoeslagenaffaire. 

Tekst Dave Verbeek 

Foto Eefke Postma
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Eric Ruijsink 

‘In de binnenstad 
is nog werk aan 
de winkel’

Het weer, sport en politiek waren verboden onderwerpen in zijn kroeg. Niet omdat 
politiek hem niet boeit, integendeel. Eric Ruijsink (52) kan simpelweg niet tegen 
‘geblaat’.   

Veel Tielenaren kennen Eric Ruijsink 
als hét gezicht van café De Beurs. 
Maar daar is hij alweer twee jaar 
weg. “Net voor alle shit was ik weg”, 
zegt hij, doelend op twee ellendige 
coronajaren waarin de horeca zwaar 
getroffen werd. “Ik heb echt heel veel 
bewondering voor de veerkracht die 
zoveel ondernemers hebben getoond. 
Van de ene op de andere dag tuigden 
ze afhaal- en bezorgservices op. En vol 
vertrouwen in de toekomst besloten 
sommigen zelfs de tent te verbouwen.”
Zelf verliet hij De Beurs met pijn in 
zijn hart. “Het lijf wilde niet meer. In 
een kroeg maak je lange dagen. Of 
nachten, tot 04.00 uur. Ik was de 50 
gepasseerd en het werd een beetje zie-
lig. Daarom heb ik de knoop doorge-
hakt: het was tijd voor iets nieuws. Dat 
had ik nog niet toen ik opzegde.”

Nieuwe baan

Over zijn toekomst had Ruijsink 
geen zorgen. Hij is, zegt hij zelf, een 
zondagskind. Het komt met hem 
altijd wel goed. En hij had het bij het 
rechte eind. Na een banenmarkt bij 
het ROC kreeg hij de geest en begon 
hij zijn zoektocht. “Met de gedachte: 

het mooiste vak dat bestaat kan ik niet 
meer doen, wat is the next best thing? 
Hij solliciteerde bij het Horeca en Toe-
risme College in Nieuwegein, voerde 
één gesprek en kon de maandag erna 
beginnen als conciërge. “En ik mag ge-
regeld voor de klas staan voor een lesje 
gastvrijheid. Ik geef ook bierles. Als de 
studenten dan mogen proeven ben je 
in één klap de toffe conciërge.”
In de paar maanden dat Ruijsink 
werkloos was, waren zijn ervaringen 
met het UWV prettig. “De reactie die 
ik kreeg was heel menselijk. Ik moest 
het maar even rustig aan doen, zei de 
man die mij hielp. Dat had ik anders 
verwacht. Ik denk wel dat het goed 
werkt, die menselijke maat. Met bij-
voorbeeld een tegenprestatie voor een 
uitkering, bereik je volgens mij precies 
niks. Natuurlijk, er zijn altijd mensen 
die misbruik maken van dit soort rege-
lingen, maar dan heb je het volgens mij 
over een enorme minderheid.”

Solidariteit

Elkaar helpen als het nodig is, solidari-
teit. Dat zijn voor Ruijsink de redenen 
om te stemmen op PvdA. Zijn hele 
leven al. “Ik ben vroeger enorm gepest 

en ga, misschien daardoor, enorm 
slecht op onrecht. Ik vind echt dat we 
liever voor elkaar moeten zijn. Niet 
zo polariseren. Voor mij komen deze 
eigenschappen het beste naar boven in 
de Partij van de Arbeid.”
Twee jaar geleden besloot hij lid te 
worden van de partij. “Niet omdat ik 
politieke ambities heb. Meer als een 
statement tegen de verrechtsing. Daar 
kon ik niet meer tegen. Mijn hart 
klopt links.”
In zijn kroegen – voordat Ruijsink 
werkte in De Beurs had hij zelf 12 jaar 
een café in Rossum – werd hij natuur-
lijk soms geconfronteerd met aanhan-
gers van Wilders en later Baudet. “Het 
liefst snoerde ik ze direct de mond. 
Maar in Rossum waren gesprekken 
over sport, het weer en politiek taboe. 
In De Beurs had ik er minder last van, 
dat is niet echt zo’n typische stam-
kroeg.”
Ruijsink kan moeilijk omgaan met 
‘het gezwam’ van PVV en Forum 
voor Democratie (FvD). “Ik trek dat 
egoïstische gedrag niet. Het polarise-
ren. Door Forum laatst weer met een 
post op de socials. De tekst was: ‘welk 
gender ben jij vandaag?’ Ze doen alles 
voor de likes en reacties. Dat soort 

provocaties, daar kan ik helemaal niets 
mee. Maar ja, wat moet je er nu tegen 
doen? De zelfde toon aanslaan? Ik 
zou zeggen, houd het maar gewoon 
geciviliseerd. Die houding lijkt zich te 
begeven op een hellend vlak, maar dat 
weiger ik toch te geloven.”
Voor wat betreft een lokale aanpak 
van bijvoorbeeld FvD – die partij doet 
in Tiel mee aan de gemeenteraadsver-
kiezingen – hoopt Ruijsink op uitslui-
ting. Ik had verwacht dat inmiddels 
meer partijen hadden uitgesproken 
dat ze sowieso niet met die partij gaan 
samenwerken.”

Stappen zetten

Als ‘import-Tielenaar’ kijkt Ruijsink 
met een relatief frisse blijk naar de 
stad. In zijn zeven jaren in Tiel, heeft 
hij mooie ontwikkelingen gezien. En 
verbeterpunten. Als het gaat om het 
onderhoudsniveau in de stad kan er 
wel een tandje bij.  “En in de binnen-
stad is nog werk aan de winkel. Zinder 
is fantastisch, de Vlindertuin prachtig, 
maar daarna moet je wel even doorbij-
ten voor je de winkelstraat bereikt. De 
ontwikkelingen richting een groene, 
autoluwe stad juich ik toe. En er zijn 

leuke niche winkels bij gekomen de 
laatste jaren.”
Met Agnietenhof en het Korenbeurs-
plein heeft Tiel twee parels in handen, 
vindt Ruijsink. “De schouwburg is 
prachtig, de programmering goed, het 
kan misschien een tikje gewaagder. 
En op het Korenbeursplein waan je 
je ’s zomers bijna in het buitenland. 
Als horecatijger word ik sowieso blij 
van de ontwikkelingen. Eerst waren er 
veel cowboys, nu hebben we best wat 
serieuze restaurants en ondernemers.”   

Tekst Rinke den Os | Foto Abdel Saddiki
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'Vrijwilligers maken de 
wereld een stukje mooier'
Na een kwart eeuw 
vrijwilligerswerk voor 
hulpbehoevende 
Surinamers heeft Will 
van Rhee een bijzondere 
onderscheiding,  
ontvangen van president 
van Suriname.  Hij werd 
benoemd tot 'Officier in 
de ereorde van de gele 
ster'. De PvdA is trots op 
Will van Rhee.

Ik sta op plaats 8 op de lijst van de PvdA 
afdeling Tiel. Het cijfer 8 heeft voor mij 
een bijzondere betekenis. Ik kom uit 

een gezin met 14 kinderen, waarvan 8 zus-
sen. Opgroeien in zo’n groot gezin betekent 
leren voor jezelf op te komen maar vooral 
ook leren hoe je samenwerkt en samen 
deelt.

En dat is misschien wel de belangrijkste 
reden waarom ik kies voor de PvdA. Deze 
partij komt op voor de belangen van de 
mensen die het moeilijk hebben. Samenwer-
ken en eerlijk delen staat daarbij voorop!

Joop den Uyl heeft eens gezegd: ‘Nederland 
ligt in het villapark van de wereld’ . Maar 
ook in ons mooie, welvarende Nederland 
groeit 1 op de 12 kinderen in armoede op. 

Ik ben bestuurder van 2 Tielse stichtingen, 
die zich onder meer met bestrijding van 
armoede bezighouden. Daarom weet ik hoe 

belangrijk het is om te voorkomen dat jeugd 
in armoede opgroeit.

Ik heb in totaal 25 jaar bij de politie gewerkt 
en als voormalig politiecommissaris heb 
ik bestrijding van criminaliteit hoog in het 
vaandel.
Ik ga niet roepen om méér politie of om 
zwaardere straffen, simpelweg omdat ge-
meenteraadsleden hier niet over gaan! 
Wat de gemeente wél kan doen in de strijd 
tegen criminaliteit is zorgen voor een veilige 
omgeving. Dat kan bijvoorbeeld door meer 
en betere straatverlichting of door struikge-
was te snoeien voordat het zicht op fiets- en 
wandelpaden ontneemt.

Op al deze gebieden is in Tiel nog veel te 
doen…Het is tijd om aan de slag te gaan!

Ik ga ervoor! U ook?  Kies daarom Lijst 
PvdA… Simpel..het is de Beste Keuze!

Foto Jan Bouwhuis  

 
Binnenstad Tiel
De binnenstad is natuurlijk voor inwoners een belangrijk punt. 
Het kernwinkelgebied moet versterkt worden. College en raad 
hebben  gekozen voor een groene inrichting en het autoluw 
maken. De subsidieregeling voor verplaatsing van winkels naar 
het kernwinkelgebied is tot stand gekomen op initiatief van 
de wethouder Economische zaken. Zo proberen we weer een 
leefbaar en bruisend centrum te realiseren. Er is een goede 
werkrelatie met Hart van Tiel en de Vereniging van Vastgoedei-
genaren opgebouwd.
 
Kapel-Avezaath
Als wijkwethouder van Kapel-Avezaath heeft Brink zich 
ingespannen voor een goede relatie met de Dorpsraad en met 
name de Oranjevereniging. Er wordt dit jaar meegewerkt aan 
de realisering van enkele projecten. 
De wethouder heeft zich ook ingespannen voor een nieuwe lo-
catie voor Corsovereniging Passewaay, waarvan de hal onlangs 
is geopend.
 
Als wijkwethouder van het centrum heeft Brink zich ook 
bemoeid met het gedeelte hier van de dijkverzwaring. Voor 
bewoners zijn goede oplossingen gevonden door middel van 
een wegneembaar scherm. Door een aangepaste vormgeving 
van de dijkverbetering is er sprake van een verfraaiing van het 
aanzicht van Tiel. De terrassituatie bij Bellevue wordt nog 
aangepast onder andere met een fietspad buitenom.

Werken
Wat betreft participatie en sociale werkvoorziening wordt er 
in de regio samengewerkt via Werkzaak (voorheen Lander). 
Daar is een discussie over een redelijke financiële verdeling 
in gang gezet. Na een jaar van gesprekken zijn er afspraken 
gemaakt waarbij solidariteit tussen de deelnemende gemeen-
ten een hoofdrol spelen. In samenwerking met Werkzaak is 
het aantal uitkeringsgerechtigden in Tiel sterk gedaald en is 
de financiële bijdrage als gevolg van de afspraken aanzienlijk 
gedaald. 
 
Er zijn in regionaal verband diverse subsidies binnengehaald 
(Perspectief op Werk en Regiodeal) voor projecten ter verster-
king van de arbeidsmarkt met een bijzondere aandacht voor 
mensen met een arbeidsbeperking. Het te realiseren aantal 
arbeidsplaatsen voor mensen met een arbeidsbeperking is 
ruim gehaald.
 
Wonen
Er is veel werk verricht op het gebied van bestemmingsplan-
nen. Het is gelukt de woningbouw weer op gang te krijgen 
door onder andere het lostrekken van vastgelopen bestem-
mingsplannen. Een mooie buurt in Tiel, kop van de Waal, is 
mogelijk gemaakt. 
Na vele jaren zit er nu ook schot in plannen op het Veilingter-
rein. Er wordt begonnen met een bestemmingsplan om straks 
de bouw van 420 woningen mogelijk te maken. Ook op de 
terreinen van Beursplein en Rio Vasthal wordt nu gebouwd. 
Diverse particuliere initiatieven zijn mogelijk gemaakt door 
bestemmingsplannen af te handelen. Er is na vele jaren stil-
stand nu weer volop beweging. Dit jaar wordt mogelijk nog 
het bestemmingsplan Bleekveld vastgesteld. Dat zat al 15 jaar 
vast.
 
Economie
We hebben een slag geslagen met het aanleggen van met glas-
vezel in Tiel door KPN. In regionaal verband is ook aanleg van 
glasvezel in het buitengebied mogelijk gemaakt zonder dat ze 
daar een toeslag moeten betalen.
 
Wat betreft economie heeft het industrieschap Medel, waar 
Tiel voorzitter van is, goed gedraaid. Bedrijvenpark Medel 
1 wordt dit jaar afgerond. De winst kunnen we gebruiken 
voor het Veilingterrein om zo een gevarieerd woningaanbod 
(inclusief sociale huurwoningen) en doorstroomwoningen te 
realiseren. 

Ben Brink: Woningbouw op gang, 
centrum moet weer bruisen
De PvdA is tevreden over wat  onze partij in het college heeft bereikt, natuurlijk in samenwerking 
met de coalitie en de raad. In dit artikel focussen we ons vooral op wat er door onze wethouder 
Ben Brink is gerealiseerd in zijn portefeuille, met onder meer Ruimtelijke Ordening, Economische 
zaken, Milieu, Werkgelegenheid, Participatie en Cultuur. 
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Speel onze PvdA woordzoeker. Streep de woorden weg, dit kan in alle 
richtingen. De overblijvende letters vormen achter elkaar gelezen 
de oplossing! Drie winnaars ontvangen een FlipPas twv €20,00.
Uw oplossing kunt u insturen voor 20 maart 2022 naar: tiel@pvda.nl 

Nr. 5: Sipan Mohamad Ali
Mijn naam is Sipan Mohamad Ali, 
geboren in Syrië en woon al een tijd in 
Tiel. Ik wil streven naar een Tiel waarin 
we zoeken naar overeenkomsten en 
wat ons bindt in plaats van wat ons 
scheidt. Opvoeding en ervaringen, zijn 
het die ons verbinden en ons sterker 
maken in onze stad.

Als kind ervaarde ik dat het leven niet 
voor iedereen even makkelijk of eerlijk 
is. De plek waar je geboren wordt of 
opgroeit bepaalt nog veel te veel de 
kansen die je krijgt in het leven. Ik wil 

graag iets betekenen voor de mensen 
in onze samenleving die het minder 
hebben dan gemiddeld. Jongeren 
huisvesting garanderen voor in de toe-
komst en investeren in het onderwijs.

Mijn 3 belangrijkste speerpunten zijn:
1.  Betaalbaar Wonen.
2.  Een jongerenraad oprichten 
 binnen de gemeente Tiel.
3.  Investeren in het onderwijs.

Columnist Jan Beijer:  

Jan Beijer volgt de Tielse gemeentepolitiek 
al meer dan vijftig jaar. Als journalist, hoofd 
communicatie van de gemeente en  als co-
lumnist zag hij burgemeesters, wethouders 
en raadsleden komen en gaan. Is er veel ver-
anderd in al die jaren? Jan vindt van wel. Hij 
baseert zich daarbij op de vele reacties die 
hij wekelijks krijgt op zijn columns, waarvan 
hij er al meer dan 500 geschreven heeft.. 
“Zo merk ik dat veel mensen de gemeente 
ingewikkeld vinden. Ingewikkeld om dingen 
voor elkaar te krijgen. Ze lopen vaak vast in 
de systemen en de regeltjes.  En in de pape-
rassen die moeten worden ingevuld. Daar 
krijg ik veel mailtjes over.”

Jan Beijer maakte de tijd mee dat de ge-
meente voor de inwoners nog overzichtelijk 
en herkenbaar was en bijna alles zelf deed. 
Vuilnis ophalen, plantsoenen onderhou-
den, veerponten laten varen, sociale zaken 
regelen, vergunningen afgeven; alles in eigen 
hand. Ambtenaren waren trots op hun werk. 
Ze hadden een sterke binding met Tiel. Ze 
woonden er ook en kenden de gemeente 
van haver tot gort. Je kwam ze tegen in de 
supermarkt en je maakte een praatje met ze. 
Je wist wie de baas van de politie was en je 
kende de naam van de gemeentesecretaris. 

Jan: “De inwoners hebben steeds meer het 
idee dat de gemeente een ver-van-mijn-bed-
show is geworden. Bijna alles gaat digitaal 
en bijna alles verandert om de haverklap.  

Vooral ouderen kunnen dat niet bijbenen. 
De mensen zijn vervangen door systemen. 
Overal kom je managers tegen. Wat die pre-
cies doen, is dikwijls niet duidelijk. Ik hoor 
vaak dat inwoners vastlopen of verdwalen in 
dit moeras van digitalisering. Ik heb al heel 
wat columns aan dit onderwerp gewijd. De 
gemeenteraad zou er meer aan moeten doen 
onder het motto: het zijn onze burgers, we 
helpen ze als ze in de knel komen.’

Hij heeft nog wel eens heimwee naar de tijd 
dat de gemeente veel dichter bij de inwoners 
stond.  Er waren toen nog geen laptops waar 
de raadsleden zich tijdens de vergaderingen 
mee bezig hielden. Ze werden in de gaten 
gehouden door de journalisten aan de pers-
tafel. Er is een tijd geweest dat de raadsver-
gaderingen door wel vijf verslaggevers van 
kranten werd gevolgd. 

Jan: “Ze maakten allemaal hun eigen verhaal. 
Met eigen opvattingen en meningen. Ze 
pasten hoor en wederhoor toe. De sociale 
media van nu, waar berichten nauwelijks op 
waarheidsgehalte te controleren zijn, zouden 
er een voorbeeld aan kunnen nemen.”
Hij haalt de onderwerpen voor zijn columns 
vaak gewoon van de straat. “Wat je van de 
gewone man hoort, daar heb je het meest 
aan. Daar zit ook de meeste humor in. Dat 
is belangrijk voor een column, er moet ook 
iets te lachen zijn.”

Tijdens  zijn recente verblijf in het zieken-
huis en revalidatiecentrum Markant 2 kreeg 
hij bijna honderd kaarten van lezers. Er za-
ten er een stuk of vijf bij met de afbeelding 
van Pietje Bel.  “Ik denk dat ik de Pietje Bel 
van de krant ben. Soms ondeugend. De co-
lumnist is de waakhond van de democratie. 
De controleur van de overheid. Als je een 
schoothond van diezelfde overheid wordt 
schiet je je doel voorbij. Aan de andere kant 
is het zo, dat de politiek best wat kritiek 
kan verdragen.  De persoonlijke verhoudin-
gen zijn prima. Zo kreeg ik op mijn ziekbed 
een prachtige kaart van Tiels burgemeester 
Hans Beenakker. Niet met Pietje Bel, maar 
met Flipje.”

De vraag waarover hij het meest geschre-
ven heeft is niet moeilijk te beantwoorden. 
“Over de regionale vuilophaaldienst en over 
het onderhoud van het openbaar groen. Ik 
heb er honderden reacties over gekregen. 
We scheiden het afval steeds beter en toch 
betalen we steeds meer. Dat begrijpen de 
mensen niet.  Ook niet waarom oudere 
mensen met zakken restafval moeten sjou-
wen. Elke politieke partij heeft elke keer 
weer in het verkiezingsprogramma staan 
dat het openbaar groen beter onderhouden 
moet worden. En waarom gebeurt het dan 
niet? Dat begrijpen de mensen ook niet en 
dus komen ze weer bij mij terecht.”

Wat stoort hemzelf het meest?

“Die volstrekt willekeurig getrokken 
gemeentegrenzen in de Betuwe. Waarom 
horen dorpen als Echteld, Zoelen en Op-
hemert, die op een steenworp afstand van 
Tiel liggen, niet gewoon bij de gemeente 
Tiel? Waarom die rare grenzen. Het lijkt 
de taalgrens van België wel. Het wordt tijd 
dat provincie Gelderland deze onnodige en 
kostbare verdeeldheid eindelijk eens gaat 
aanpakken.”

Tenslotte moet het hem van het hart dat 
iedereen het volste recht heeft om kritiek 
ten hebben op het gemeentebestuur (macht 
en tegenmacht, zou Rutte wel zeggen), 
maar dat we wel zuinig moeten zijn op ons 
stemrecht. “In ieder geval gaan stemmen, is 
mijn dringende advies. Onverschilligheid is 
de vijand van onze democratie.” 

"Gemeente is ingewikkeld. Daar krijg ik 
veel mailtjes over” Foto Bureau Beijer Utrecht
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In gesprek met Ber van Buren

Ber van Buren is een geboren en 
getogen Tielenaar. Het gezin Van 
Buren bestond uit vader Nol, 

moeder Rijntje, broertje John en na-
tuurlijk Ber. Zijn vader was het grootste 
gedeelte van zijn leven beroepsmuzikant. 
Beide zoons hebben een enorme muzi-
kaliteit geërfd. Als beroepsmuzikant was 
vader Nol vaak op reis. Hij was een be-
gaafd muzikant en leider van de beroeps-
band “The Jeeps”. Die band bestond uit 
ongeveer acht man. Ze speelden vaak in 
Ruteck’s zaken, voorheen Heck’s. Dit 
waren horecazaken, soort grand cafés, 
waar ook gratis entertainment werd 
aangeboden. In Nederland waren deze 
zaken tot begin jaren ‘60 een fenomeen. 
Bijvoorbeeld ook Andre van Duin, 
Conny Vandenbosch traden daar in hun 
beginjaren op. Naast bands als “The 
Jeeps” speelde daar bijvoorbeeld ook het 
orkest van Malando. Als vader thuis was, 
waren er altijd muzikanten in huis. Op 

die manier maakte Van Buren zo rond 
zijn vierde kennis met de  trompet. Hij 
speelde zonder les te krijgen. Pas met 11 
jaar kreeg hij les bij de KTSM van Co van 
Ingen. Daar leerde hij ook voor het eerst 
noten lezen. Voor een muziekopleiding 
was geen geld. Beroepsmuzikant was in-
teressant, maar de verdiensten waren niet 
groot. Ook was er geen pensioenregeling. 
Aardig verhaal is het zingen van Ber. Zo 
herinnert hij zich: “Het was kermis en 
mijn vader zat met zijn band waar Lotus 
nu zit, toen de Weegbrug. Daar zat Theo 
Smits in, een vriend van mijn vader. Het 
was stampvol en dan waren er altijd van 
die bezoekers die riepen richting mij: Hij 
gaat zo zingen. Mijn moeder zei dat dat 
niet ging gebeuren, maar dan pakten ze 
me beet en zetten me op het podium en 
zeiden: Nol, nou gaat hij zingen.”

Van Buren speelde eind jaren ‘50 ook in 
de band van zijn vader. Dat was voordat 

hij bij Vanguard kwam. Naast zijn muziek 
werkte hij bij Mobil Chemie dat daarna 
BASF werd. Hij speelde ook vaak mee 
met een deftige band van dokter Jonkers. 
Als dan gevraagd werd wat iedereen 
deed, antwoordde Ber dat hij in de lak 
zat, omdat hij overal lak aan had. Zo 
speelde hij met die band ook bij een 
bekende tennisvereniging en raakte in 
gesprek met een bezoeker die klaarblij-
kelijk op hoog niveau tenniste. Toen die 
man vroeg ‘tennist u ook’, antwoordde 
hij: “Nee, want ik ben links”. Met die 
band speelde Van Buren ook in de volle 
Agnietenhof toen Hans Wiegel daar 
kwam. “Ik kwam daar binnen en zag 
al die VVD-vlaggen hangen boven het 
podium. Ik zei toen tegen Ton Jonkers 
dat ik daar niet onder ging staan. Wat 
jullie doen moet je zelf weten, maar ik 
werk er niet aan mee. Ik wil wel muziek 
maken, maar reclame maken voor de 
VVD doe ik niet. Alle vlaggen werden 
toen weggehaald.” De muzikant had 
geen problemen om onder de vlag van de 
PvdA te spelen.

Over zijn linkse voorkeur vertelt hij: “De 
samenstelling van het gezin hield ook in 
dat we unaniem voor de PvdA waren. En 
ik durf te beweren dat op ’t Ooij, waar we 
toen woonden, 98% voor de PvdA was.” 

Zijn jongere broer John, die inmiddels 
is overleden, heeft wel een muzikale 
opleiding op het conservatorium gedaan. 
John vond het overigens in een gesprek 
met Ber jammer dat hij die opleiding niet 
had kunnen doen. Want talent had hij 
volgens John zeker. Later kwam hij met 
John bij Waterland en Willem Nijland, 
waarmee een tijdlang theatertours door 
het hele land werden gemaakt.

Wat betreft het culturele klimaat in Tiel 
is Van Buren van mening dat het wat be-
krompen was. Het ging altijd om finan-
ciën: “Zinder is een mooi gebouw, maar 
waarom zo’n groot protserig gebouw, 
met een concertzaal waar de akoestiek 

‘PvdA blijft een schot in de roos’
nog veel te wensen over laat?”. Van Buren vindt  wel 
dat de inhoud belangrijker is dan het gebouw. “Vraag 
is of het beter is dat nu alles bij elkaar zit. Je had toen 
Twentietoe voor de popmuziek en de Plantage waar 
lessen werden gegeven. Wel samenwerking, maar met 
een gedeeltelijk eigen publiek.”

De coronatijd was om verschillende redenen een 
bijzondere tijd voor de familie Van Buren. Moeder 
Rijntje, nog niet zo lang overleden, was tijdens de 
eerste lockdown alleen nog te zien achter glas. Nichtje 
Kilke maakte  in die tijd een documentaire met haar 
oma. De uitzending op omroep Gelderland maakte 
enorme indruk maakte. Dit was een drijfveer voor 
Kilke om bij diverse tehuizen vanuit de tuin op te 
treden voor de senioren die slachtoffer waren van 
wat de onderzoekscommissie Dijsselbloem “De Stille 
Ramp” noemde. Kilke heeft op die manier nog veel 
mensen in een moeilijke tijd plezier gebracht. Ber 
heeft regelmatig contact met Kilke. In de Beurs heeft 
Ber nog een keer tussen de lockdowns door opgetre-
den met haar. Kilke gaf daar dinershows. Ber werd als 
toeschouwer door haar gevraagd om mee te doen. 

In Tiel is volgens Van Buren nog veel te verbeteren. 
Hij maakt zich zorgen over de verpaupering van de 
stad. Gebouwen, het wegdek en groenonderhoud 
kunnen best beter, vindt hij. Met PvdA stemt Van Bu-
ren op “een echte linkse partij in Tiel. Het is de enige 
partij die fouten uit het verleden kan herstellen.” 
Daarmee blijft hij bij zijn roots. Bij de verkiezingen in 
2006 zong hij voor de PvdA nog het campagnenum-
mer ‘Een schot in de Roos’. 

Nr. 2: Dave Verbeek
Stel je voor. Een gemeente waarin 
iedereen die in Tiel wil wonen een 
geschikte woning kan vinden. Een 
gemeente waarin het niet uitmaakt 
in welke wijk of dorp je woont,  waar 
iedereen evenveel kansen krijgt. Een 
gemeente waar je op kan vertrouwen 
voor hulp als je het nodig hebt. 

Dat is de gemeente waar ik voor sta. 
Waar ik mij de komende vier jaar voor 
wil inzetten. Vanuit die idealen zijn dit 
de zaken waar ik direct aan wil werken: 

• Snel meer betaalbare (starters) 
 woningen bouwen. Niet voor 
 investeerders, maar voor Tielse
 inwoners en gezinnen. 
• Levens opbouwen door goede
 (jeugd)zorg, werk en inkomen. 
 Met slimme zorgvoorzieningen 
 in je eigen wijk of dorp, die 
 problemen snel en vroeg 
 aanpakken. 
• Leefbare, schone wijken en 
 dorpen waarbij je ook zelf inbreng
 hebt in hoe je wijk of dorp er uit
 komt te zien.

Tekst Cor Gradisen | Foto Willem Gradisen en Cilia Dikker
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Nu ze met pensioen is zet Tomatala 
zich in voor moeder- en kindzorg 
in Jakarta en op de Molukken. 

In Tiel is ze actief voor voor migranten en 
dementerenden. Ze komt echt op voor de 
mensen die zorg nodig hebben en schuwt 
kritiek daarover niet. Ze merkt dat het 
zorgaanbod meestal goed is geregeld, maar 
dat mensen niet altijd weten welk aanbod er 
is.  De weg in het zorglandschap is niet altijd 
helder. Meno staat als lijstduwer op plaats 
13 van de Partij van de Arbeid. Nese Budak 
staat op plaats 7 van de lijst. Ze was van 1998 
tot 2018 al raadslid voor de PvdA.  Ze wordt 
omschreven als raadslid met een groot 
sociaal gevoel, een luisterend oor voor velen. 
Als raadslid zocht ze graag mensen en orga-
nisaties op. Ze is zeer betrokken bij burgers 
en kan mensen bevlogen aanspreken. Op 
dit ogenblik werkt Budak als ambtenaar bij 
de gemeente West Betuwe, afdeling sociaal 
domein. Daar houdt ze zich bezig op het 
gebied van de jeugdbescherming. 

De eerste vraag is natuurlijk: Waarom 
PvdA?
Meno: "Ik ben er ingerold. Het was voor 
mij een bewuste keus. PvdA is een linkse 
partij die opkomt voor de minderbedeelden 
op alle terreinen. Ik ben van de filosofie dat 
de meer draagkrachtigen moeten zorgen 
voor de minder draagkrachtigen.

Nese: "De PvdA is meer voor de kwetsba-
ren en staat tussen de mensen. PvdA zorgt 
voor betere investeringen in huisvesting, 
zorg en onderwijs. Ik ken de PvdA al van 
huis uit. De partij heeft altijd vertrouwen 
gegeven.

Vinden jullie dat zorg en hulpverlening 
goed geregeld zijn?
Nese: "Het aanbod is laagdrempelig georga-
niseerd, dichtbij de mensen. Laagdrempelig 

betekent dat mensen moeten kunnen bin-
nenlopen of even bellen voor hulp. In theo-
rie is het met de wijkteams voor jeugdzorg 
goed geregeld. Maar de vraag is of mensen 
altijd zorg durven vragen en of ze de weg 
wel weten. Wijkteams zijn weer afhankelijk 
van aanbieders die de zorg moeten verlenen. 
Vaak hebben die zorgaanbieders dan weer 
een wachtlijst. Soms is de drempel te hoog: 
bellen, afspraak maken en dan wachten voor 
je een gesprek hebt." 

Meno: "Er is een gat tussen aanbod en de 
hulpvraag van de mensen. Ook heb ik in 
mijn werk gezien dat het zorglandschap zo 
ingewikkeld is, dat mensen eigenlijk bij de 
hand moeten worden genomen. Voor veel 
mensen  is het misschien beter als er een 
tussenlaag komt, nog vóór de eerstelijns-
zorg. Waar je zo kan binnenlopen voor hulp 
bij het filteren en juist formuleren van de 
hulpvraag. Het is belangrijk dat mensen 
goed geïnformeerd zijn over het zorgaan-
bod. In Tiel is er een sociale poort. Dat is 
een belangrijk meld- en informatiepunt. 
Ik ben eigenlijk wel benieuwd hoeveel 
meldingen of vragen daar binnen komen. 
’En of migranten de weg daarheen ook 
weten te vinden."  

Wat kan de gemeente doen aan 
wachtlijsten in de zorg?
Nese: "In eerste instantie is preventie 
belangrijk. Sportverenigingen, scholen 
en vrijwilligerswerk kunnen daarbij een 
signaalfunctie hebben. Vaak worden 
problemen gestapeld. Bijvoorbeeld als 
ouders met kinderen willen scheiden, maar 
de weg niet gelijk weten. De problemen 
stapelen zich dan op. Als de problemen via 
politie of Veilig Thuis ter sprake komen, 
ben je eigenlijk al te laat.  Zo kan het een 
vechtscheiding worden waar kinderen de 
dupe van zijn. Preventie en vroeg signale-

ring zijn dus heel belangrijk."

Meno: "Het is beter als je goed let op de 
statistieken die beschikbaar zijn en daar je 
beleid op aanpast. Een voorbeeld is de mi-
grantengroep met dementie. Er komt naar 
verhouding vier keer meer dementie voor 
bij de migrantengroep dan bij autochtonen. 
Toch ligt de hulpvraag vanuit de migranten-
groep veel lager. Is dit voldoende bekend? 
En wat doe je er vervolgens aan? 

Meno: "Als je dan met een hulpvraag komt, 
leidt dit niet altijd direct tot hulp. Zelfs 
niet op de plekken waar je een antwoord 
zou verwachten. Een voorbeeld: een vrouw 
kwam in het trefpunt Alzheimer met de 
vraag hoe ze een uur per week vervangende 
mantelzorg voor haar dementerende  part-
ner zou kunnen regelen. De welzijnswerker 
daar wist het niet. Via andere mensen in 
de zaal werden diverse mogelijkheden 
genoemd. Klaarblijkelijk is de weg naar zorg 
nog te onbekend." 

Wat kan de PvdA doen?
Nese: "Als PvdA mag je niet accepteren 
dat het escaleert. Zoals met de kindertoe-
slagenaffaire. Een drama voor heel veel 
gezinnen en kinderen. De rol van de PvdA 
is om met deze mensen in gesprek te gaan. 
Hoe gaat het met u? Wat doet het met 
u? Krijgt u hulp van de gemeente? PvdA 
moet meer naar de inwoners toe. Meer de 
ombudsfunctie opnemen. Ook bij bijvoor-
beeld de eenzaamheid die ontstaan is door 
Corona. Zo’n rol past bij mij. Daarnaast kun 
je werkbezoeken afleggen bij verenigingen. 
Of zelf bijeenkomsten organiseren. PvdA 
moet er ook aan werken dat minder mensen 
afhankelijk zijn. Bijvoorbeeld de voedsel-
bank. Goed dat dat er is, maar je moet je 
eigenlijk schamen dat er zoveel kinderen 
in Nederland zijn die in armoede leven en 
zoveel gezinnen ervan afhankelijk zijn. Je 
mag eigenlijk niet trots zijn dat 300 klanten 
gebruik maken van de voedselbank. 

Meno: "De voedselbank is natuurlijk ook 
een gevolg van de behoefte van de mensen 
waarin niet voldaan is. 

Meno: Wat betreft zorg zou het goed zijn 
als je daar de juiste cijfers voor hebt. Je 
moet analyseren wat de grootste problemen 
zijn en contact leggen met het werkveld: 
het wijkteam, eerstelijnscentrum in Tiel en 
zorginstanties. Vraag aan bijvoorbeeld de 
managers van de huisartsen hun opinie wat 
de gezondheid van burgers betreft. Je moet 
dus meer informatie van het werkveld zien 
te krijgen. Wat betreft problemen bij jonge-
ren: ga informeren bij bijvoorbeeld scholen. 
Waarschijnlijk zijn er cijfers bij de GGD. 
Laat bewoners weten wat de gezondheids-
status is van diverse groepen. Zo worden 
inwoners en politiek bewust van de status 

van de publieke gezondheid.

Nese: "Ik wil even terug komen op de 
wachtlijsten jeugdzorg. Via de wijkteams 
komen best veel aanmeldingen binnen. Het 
probleem wordt niet altijd direct opgepakt. 
Na aanmelding moet men eerst nog wach-
ten en als het dan bij de zorgaanbieders 
komt, is er sprake van een lange wachtlijst."

Corona geeft in deze tijd ook veel 
problemen. Hoe kijken jullie daar te-
gen aan? In Tiel is de vaccinatiegraad 
trouwens lager dan bijvoorbeeld West 
Betuwe, Buren en Culemborg.
Meno: "Door corona zijn er mensen die 
stress hebben. Ze gaan niet naar huisarts, 
niet naar een psycholoog. Ik weet niet 
hoe je dit direct oplost. Mogelijk met een 
tussenlaag, waar mensen die twijfelen of 
ze hulp nodig hebben terecht kunnen met 
hun twijfels. Een vraag voor mij is of de 
lagere vaccinatiegraad vooral bij migranten 
ligt. Is de informatie over vaccinatie goed 
overgekomen?"

Nese: "Het is ook de rol van de politiek om 
met mensen daarover te praten. Wat betreft 
mogelijk mindere vaccinatie van migran-
ten moet je actie ondernemen. Je kan de 
moskee een bezoek brengen. Je kan Turkse 
en Marokkaanse verenigingen bezoeken 
en vragen als men niet gevaccineerd is, wat 
de reden daarvoor is. Je kan mensen zo 
mogelijk stimuleren om zich wel te laten 
vaccineren. Daarnaast is het belangrijk dat 
mensen sociaal contact hebben. Corona 
zorgt ook voor meer eenzaamheid en stress.  
Je moet als politiek ervoor zorgen dat er 
meer ruimte is voor contact. 

Wat wil je nog aankaarten? 
Meno: "Zorgaanbod is er, maar de grootste 
vraag is of mensen de weg kennen. Hoe kan 
je er voor zorgen dat mensen beter de we-
gen in het zorglandschap weten te vinden? 
Hier is ook een rol voor de PvdA wegge-
legd. Die moet zich meer laten zien. Zich 
onderscheiden  van de andere partijen.

Nese: "Ik verwacht van de PvdA en mijzelf 
het mooie Tiel leefbaarder te maken. Daar-
voor moet je meer in contact komen met 
inwoners: minder bureaucratie en meer aan 
het werk. 

Nese: "Ik wil het ook nog hebben over 
schuldhulpverlening. Woningcorporaties, 
scholen en andere instanties hebben een 
signaleringsfunctie wanneer er sprake is van 
betalingsproblemen. Door melding bij de 
wijkteams, kan de gemeente kijken  naar 

oplossingen. De wijkteams doen hun best, 
maar iets oppakken na een melding is nog 
wel een probleem."

Meno: "Wat ik het meest lastig vind als 
je praat over de zorg, is dat je niet altijd 
de omvang van de problematiek weet. Ik 
mis helaas voor dit interview de cijfers en 
statistieken van de GGD. Daardoor is de 
omvang van de problematiek mij niet geheel 
bekend en spreek ik vooral uit persoonlijke 
ervaring." 

Wat vind je van je gesprekspartner in 
dit interview?
Nese: "Meno is zeer maatschappelijk be-
trokken. Ze heeft veel kennis van zaken en 
is een begrip in het Tielse zorglandschap. Ik 
waardeer enorm hoe ze na haar pensioen ac-
tief blijft en daarmee de zorg voor mensen 
nog beter probeert te maken. Ze kijkt ook 
kritisch naar veel zaken en binnen de PvdA 
heb je dat ook nodig." 

Meno: "Nese is een ervaren en empa-
thische zorgverlener. Zij kijkt naar de 
innerlijke behoefte van de mens. Ook het 
onuitgesprokene verstaat zij. Zij kijkt met 
een analytische blik naar structuren in de 
zorg. Daardoor is ze in staat om op een ade-
quate manier eventuele verbeteringen aan te 
brengen. Ze denkt out of the box. Ze heeft 
niet alleen een visie op de zorg maar ook op 
verschillende leefdomeinen zoals onderwijs 
en huisvesting. Uit gesprekken met Nese 
blijkt hoe zeer zij loyaal is aan haar partij: 
PvdA."

Meno Tomatala en nr. 7: Nese Budak

’PvdA kan ombudsrol pakken, 
dichtbij de mensen’

In Tiel is Meno Tomatala een begrip. In haar 43-jarige loopbaan als verloskundige heeft 
ze duizenden kinderen ter wereld gebracht. Inmiddels is ze met pensioen, maar de zorg 
laat ze niet los. Nese Budak doet dat ook niet. In haar werk zet ze zich in voor jongeren. 
En, na 20 eerdere jaren, is ze opnieuw verkiesbaar voor de PvdA. 
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